

1981年2月创刊

2011年 第1期

# 社 会

总第31卷

(双 月 刊)

1月20日出版

周志家      环境保护、群体压力还是利益波及  
 厦门居民PX环境运动参与行为的动机分析…………… 1

卢春天      建构环境关心的测量模型  
 洪大用      基于2003中国综合社会调查数据 …………… 35

## 社会网与社会资本

赵延东      预防与抑制：社会资本在婚姻暴力中的  
 何光喜      影响机制初探  
 朱依娜      …………… 53

雷开春      城市新移民社会资本的理性转换  
 …………… 74

张 顺      社会网络资源及其收入效应研究  
 郭小弦      基于分位回归模型分析 …………… 94

## 组织与社会

闻效仪      集体谈判的内部国家机制  
 以温岭羊毛衫行业工价集体谈判为例 …………… 112

Xiang Jun	Formulating of the Scale for Characteristics of Urban Communities .....	131
Yuan Hao	Socioeconomic Status, Age and Mental Health: An Empirical Study in Shanghai .....	159
陈旭峰 田志锋 钱民辉	农民工经济贡献自我评价差异的 影响因素研究 .....	183
王 星	技术的政治经济学 基于马克思主义劳动过程理论的思考 .....	200
陈柏峰	熟人社会:村庄秩序机制的理想型探究 .....	223
英文稿约 .....		242
中文稿约 .....		封三

---

执期编辑:田青

**CONTENTS**

- 1 Environmental Protection, Group Pressure or Interests  
Relatedness?  
..... *Zhou Zhijia*
- 35 Constructing a Model for Measuring Environmental Concern:  
Based on the 2003 CGSS Dataset  
..... *Lu Chuntian & Hong Dayong*
- 53 Prevention and Alleviation: An Exploration of the Role of Social  
Capital in Marital Violence  
..... *Zhao Yandong, He Guangxi & Zhu Yina*
- 74 Rational Transformation of New Urban Immigrants'  
Social Capital  
..... *Lei Kaichun*
- 94 A Study on Social Network Resources and Their Effects on  
Income: Based on the Quantile Regression Model  
..... *Zhang Shun & Guo Xiaoxian*
- 112 The Internal State Mechanism in Collective Bargaining:  
Evidence from the Collective Bargaining by Wenling Sweater  
Industry  
..... *Wen Xiaoyi*

131	Formulating of the Scale for Characteristics of Urban Communities .....	<i>Xiang Jun</i>
159	Socioeconomic Status, Age and Mental Health: An Empirical Study in Shanghai .....	<i>Yuan Hao</i>
183	A Study on the Influencing Factors of Peasant Workers' Subjective Recognition of Their Economic Contributions .....	<i>Chen Xufeng, Tian Zhifeng &amp; Qian Minhui</i>
200	The Political Economy of Skill: Based on Marxism Theory of Labor Process .....	<i>Wang Xing</i>
223	On the Acquaintance Community: An Ideal-Type Exploration of the Mechanism in the Village Order .....	<i>Chen Baifeng</i>
242	CJS (Chinese Journal of Sociology) Instructions for Authors	

---

Executive Editor: Tian Qing